
 PROTOKÓŁ NR XVII/21  

sesji Rady Gminy Turośl odbytej w dniu 15 września 2021 roku  

w sali konferencyjnej w Urzędzie Gminy Turośl. 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 10
00 

, a zakończono o godz. 11
20 

.
 
 

 

Obradom przewodniczył Pan Sławomir Milewski - Przewodniczący Rady. 

 

Protokołowała Pani Monika Pupek - podinspektor Urzędu Gminy. 

 

Obecni: 

1. Radni /14 osób/ - wg załączonej listy obecności 

2. Sołtysi /17 osób/ - wg załączonej listy obecności 

3. Osoby zaproszone – wg załączonej listy obecności 

Nieobecni: 

1. Radny Zbigniew Saciłowski – nieobecność nieusprawiedliwiona. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Piotr Niedbała - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Potaś - Skarbnik Gminy 

3. Pan Waldemar Serowik – Sekretarz Gminy  

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Pan Sławomir Milewski otworzył XVII sesję Rady Gminy. 

Powitał przybyłych na sesję radnych i pozostałe osoby uczestniczące w obradach sesji.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w obradach sesji 

bierze udział 14 radnych, a więc obrady są prawomocne. 

 

Ad.2.   

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. 

 

Porządek Obrad: 

1. Otwarcie XVII sesji Rady Gminy Turośl. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XVI sesji Rady Gminy. 

4. Przedstawienie przez Wójta informacji z bieżącej działalności między sesjami. 

5. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Turośl na lata 2021-2025 i zasad wynajmowania 

lokali wchodzących w skład tego zasobu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy stanowiącej przedłużenie ulicy 

Władysława Reymonta w Turośli. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Turośli. 



2 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia projektu regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Turośl w celu przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Turośl a Gminą Łyse w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym z 

terenu Gminy Turośl transportu do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w 

Czarni. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliw w Gminie 

Turośl w roku szkolnym 2021-2022. 

12. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Turośl, informacji o 

kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz informacji o przebiegu 

wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2021 

r.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Turośl 

na lata 2021-2027. 

15. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad XVII sesji Rady Gminy Turośl. 

 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół XVI sesji odbytej w dniu  

16 czerwca 2021 roku sporządzony został zgodnie z jej przebiegiem. Przewodniczący 

wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytania, ponieważ wyłożony był do wglądu 

radnych oraz zamieszczony na stronie BIP Urzędu Gminy Turośl. Radni przychylili się do 

wniosku Przewodniczącego, przyjmując protokół z poprzedniej sesji bez odczytania.  

14 radnych obecnych na sesji głosowało następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.  

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

                                                                                                                 

Ad.4. 

Wójt Gminy przedstawił informację z bieżącej działalności między sesjami, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 5.  

Przewodniczący Rady poinformował radnych oraz wszystkich obecnych na sesji, że 

dokonał zmiany w porządku obrad sesji w kolejności stałych, obligatoryjnych punktów 

posiedzenia.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają jakieś interpelacje, zapytania, wnioski. 

 

Pan Wojciech Sutkowski – radny wsi Turośl – zapytał, co dzieje się z wodą z wodociągu w 

Turośli, ponieważ zdarza się, że płynie ciemna, szczególnie na ostatnich odcinkach 
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wodociągu i co można zrobić z tym problemem, aby poprawić jakość tej wody. Zapytał 

również o możliwość utylizacji opon rolniczych, nawet odpłatną.    

 

Pani Mariola Zajk – radna wsi Zimna – zapytała,  czy naprawdę jest konieczna świetlica w 

Ptakach twierdząc, że inne miejscowości takie nawet jak Zimna nie mają ani świetlicy ani 

szkoły – miejsca spotkań mieszkańców. Podziękowała za dowieziony żwir na drogi i wycięte 

krzaki.   

 

Pani Iwona Małż – radna wsi Ksebki – zwróciła się z wnioskiem o zajęcie się sprawą drogi 

gminnej relacji Ksebki – Łączki. Poinformowała, że obecnie droga ma nawierzchnie żwirową 

i jest w bardzo złym stanie. Stan ten nie zmieni się, póki nie zostanie położona nawierzchnia 

asfaltowa. Stwierdziła, że ciągłe równanie i uzupełnianie żwirem daje już marne efekty. 

Drogą to poruszają się nie tylko samochody osobowe ale także ciężarowe, dostawcze, 

mleczarki, karetki. Naprawienie tej drogi przysłużyło by się dużej społeczności. Dodała, że 

jest to droga nie tylko kończąca naszą gminę ale łącząca województwa. Radna poprosiła aby 

wprowadzić ją w plan inwestycji na lata 2022 – 2023. Zapytała także o żwir na drogi, którego 

dopiero połowa została przywieziona do Ksebek.   

 

Pan Dariusz Lemański – radny wsi Leman – poprosił o równiarkę na drogi gminne w 

Lemanie oraz podziękował za dowieziony żwir 

 

Przewodniczący Rady zapytał sołtysów czy mają jakieś zapytania, wnioski.  

 

Pani Urszula Prusinowska – sołtys wsi Samule – poinformowała o niedziałających lampach 

w Samulach.  

 

Pan Krzysztof Jędrzejczyk – sołtys wsi Ksebki – zapytał o niedowieziony jeszcze żwir do 

Ksebek.  

 

Ad.6. 

Pan Wiesław Gleba – inspektor UG – poinformował radnych, że na poprzedniej sesji 

była już podejmowana taka uchwała. W wyniku analizy uchwały wydział nadzoru i kontroli  

wojewody podlaskiego nakazał podjąć nową uchwałę i  zamienić użyte w niej określenia z 

lokal socjalny – na najem socjalny lokalu.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

gminy Turośl na lata 2021-2025 i zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład tego 

zasobu. 

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.           

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 



4 
 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

                                                                            

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XVII/130/21 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.7. 

Pan Wiesław Gleba – inspektor UG – poinformował, że do tej pory w miejscowości 

Turośl przyjęta była nieoficjalnie nazwa ulicy – dzielnicy Jesionki. W zawiązku z brakiem 

uregulowań mieszkańcy mieli kłopot w Urzędzie Stanu Cywilnego, Skarbowym, Banku. Po 

przeprowadzonych konsultacjach Wójt i mieszkańcy tamtych okolic doszli do wniosku, że 

część Jesionek zostanie przedłużona ulica Władysława Reymonta do ulicy poprzecznej tj. 

Potasie – Krusza, której nada się nazwę ul. Jesionki. Uzasadnione jest zatem podjęcie 

przedstawianych uchwał w celu uregulowania spraw administracyjnych w naszej gminie.    

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.  

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XVII/131/21 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.8.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego nadania nazw ulicom w Turośli.  

  

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XVII/132/21 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.9.  

Pani Agnieszka Banach – podinspektor UG – poinformowała, że przyjęcie nowego 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Turośl wynika z 

wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku z 15 lipca 2021 r. Sygn. 

Akt IISA/Bk460/21. W dniu 13 maja 2021 r. Prokurator Rejonowy w Kolnie wystąpił ze 

skargą zaskarżającą uchwałę Rady Gminy Turośl Nr IV/34/19 z dnia 31 maja 2019r. w 

sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Turośl” w całości. Rada Gminy Turośl podjęła Uchwałę nr XVI/121/21 z dnia 

16.06.2021 r. w sprawie przekazania skargi Wojewódzkiemu Sądowi Administracyjnemu w 

Białymstoku wraz z odpowiedzią na skargę. Wojewódzki Sąd Administracyjny w 

Białymstoku Wydział II po rozpoznaniu na rozprawie 15 lipca 2021r. sprawy ze skargi 

Prokuratora Rejonowego w Kolnie na uchwałę Rady Gminy Turośl w sprawie przyjęcia 

„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Turośl” 

stwierdził nieważność zaskarżonej uchwały w całości. Dlatego też zachodzi konieczność 

dostosowania zapisów Regulaminu do uzasadnienia powyższego wyroku. Dodała, że zgodnie 

z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i 

zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2020 r. poz. 2028 z późn. zm.) Rada Gminy 

przygotowuje projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków oraz przekaże 

go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. Wobec powyższego przyjęcie niniejszej 

uchwały jest celowe i uzasadnione.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu. 

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XVII/133/21 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.10. 

Pan Andrzej Paliwoda – Kierownik ZOS – poinformował, że dwoje uczniów 

niepełnosprawnych z terenu naszej gminy uczęszcza do Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Czarni. Już od kilku lat korzystamy z uprzejmości Gminy Łyse, która 
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zabiera naszych uczniów do Ośrodka. Jednak na to dowożenie trzeba zawrzeć porozumienie. 

To porozumienie podpisuje Wójt Gminy, ale musi być zgoda Rady, dlatego jest potrzeba 

podjęcia takiej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.  

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.  

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XVII/134/21 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 11.     

Pan Andrzej Paliwoda – Kierownik ZOS – poinformował, że ta uchwała również 

dotyczy uczniów niepełnosprawnych i sytuacji kiedy rodzice sami dowożą dzieci do szkoły 

czy ośrodka szkolno-wychowawczego. Zgodnie z ustawą oświatową w tej sytuacji rodzicom 

przysługuje zwrot kosztów dowozu, który odbywa się na podstawie ustalonej na każdy rok 

szkolny, w każdej gminie średniej ceny jednostki paliw. Dlatego uzasadnione jest podjęcie 

takiej uchwały.   

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.  

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XVII/135/21 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 
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Ad. 12. 

Pan Mirosław Potaś – Skarbnik Gminy – poinformował, że zgodnie z ustawą o 

finansach publicznych Wójt do 30 sierpnia każdego roku przedkłada informację z wykonania 

budżetu za I półrocze danego roku oraz wykonania WPF. Informacja taka została przyjęta 

zarządzeniem 208/21 Wójta Gminy Turośl z dnia 18 sierpnia 2021 roku, przesłana do RIO i 

państwu radnym. Skarbnik poinformował, że budżet Gminy Turośl został uchwalony 29 

grudnia 2020 roku po stronie dochodów 30.245.736,00 zł a po stronie wydatków 

32.598.068,00 zł. Deficyt budżetu w wysokości 2.352.332,00 zł zostanie pokryty 

przychodami z wolnych środków. Zaplanowano przychody budżetu w kwocie 3.652.332,00 

oraz rozchody budżetu w kwocie 1.300.000,00 zł.  

W I półroczu 2021 roku budżet uległ korekcie polegającej miedzy innymi na zmianie 

planu dochodów i wydatków w związku z otrzymaniem ostatecznych kwot dotacji i 

subwencji, zmian planów w skutek decyzji zmieniających plany dotacji oraz zmianie deficytu 

i przychodów oraz rozchodów budżetu. Podsumowując wykonanie budżetu gminy za I 

półrocze 2021 roku należy stwierdzić, że realizowany był prawidłowo. Planowane dochody 

zostały zrealizowane w 51% (16.793.023,15) a wydatki 13.772.118,12 zł (39%). Pomimo 

osiągnięcia 51 % wykonania planu dochodów, to w niektórych działach nie zostały 

całkowicie zrealizowane lub poniżej 50%. Wiąże się to z faktem, iż zaplanowane dochody 

majątkowe dotyczą planowanych lub realizowanych inwestycji, na które dotacje wpłyną po 

zakończonym procesie realizacji inwestycji lub ich odbiorze. Planowane wydatki w wielu 

działach zostały zrealizowane w niewielkim stopniu, ale jest to związane z procesem 

inwestycyjnym, który trwa na przełomie I i II półrocza i wówczas następują płatności. 

Skarbnik przedstawił opinię w formie uchwały Nr RIO.II-00320-50/2021 z dnia 1 września 

2021 roku Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. Uchwała ta pozytywnie opiniuje 

przedłożoną przez Wójta Gminy Turośl informację o przebiegu wykonania budżetu gminy za 

I półrocze 2021 roku. 

 /opinia RIO w załączeniu do protokołu/ 

 

Głos zabrał Wójt Gminy – poinformował on, że w I półroczu 2021 roku wykonano 

wydatki majątkowe tylko w 3% tj. w wysokości 199.184,29 zł na planowane 6.139.360,00 zł. 

Poniesione wydatki dotyczyły głównie opracowania dokumentacji i zakupu materiałów  do 

budowy łącznika sieci Turośl-Leman (77.320,15 zł), zakupu przyczepy ciągnikowej  - 

46.740,00 zł, kosztów wyłączenia gruntów z produkcji rolnej przejętych pod budowę drogi w 

Łasze  - 32.349,23 zł, wymianę drzwi garażowych w OSP Turośl – 11.000,00 zł, oraz 

pozostałe wydatki  - 31.774,91 zł (opracowanie dokumentacji, wyrysy i podziały działek itp.)  

Wójt dodał, że w I półroczu 2021 roku gmina Turośl dokonała spłat rat kredytów 

długoterminowych w kwocie 1.3000.000,00 zł. Na dzień 30 czerwca br. zadłużenie gminy z 

tytułu pożyczek i kredytów wynosi 6.640.000,00 zł co stanowi 20% planowanych dochodów. 

Gmina Turośl spełnia wszystkie wskaźniki określone ustawą o finansach publicznych.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu. 

 

Pani Iwona Małż – radna wsi Ksebki – zwróciła uwagę, że w jej informacji, części 

opisowej brakuje informacji ze szkoły podstawowej w Ksebkach i Ptakach.  
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Radni nie podjęli już dyskusji w tym temacie, nie wnieśli już żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Brakująca informacja ze szkół została uzupełniona i przekazana radnym. 

  

Ad. 13. 

Pan Mirosław Potaś – Skarbnik Gminy – poinformował, że zwiększa się plan 

dochodów o kwotę 321.377,00 zł i zmniejsza o kwotę 220.166,00 zł. Zwiększenie planu 

dochodów dotyczy środków z Nadleśnictwa Nowogród na ich udział w remoncie drogi 

położonej w miejscowości Cieciory (działka Nr 293) na odcinku 0+000 – 0+950 poprzez 

sfinansowanie zakupu żwiru – 59.815,00 zł; rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej na 

dofinansowanie wyposażenia w pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji podstawy 

programowej z przedmiotów przyrodniczych – 129.920,00 zł; na koszty dowozu na 

szczepienia i utrzymania stanowiska koordynatora – 15.000,00 zł; zwiększonej dotacji z 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku na pomoc dla cudzoziemców – 1.200,00 

zł; przyznanych środków z WFOŚiGW w Białymstoku na utylizację wyrobów zawierających 

azbest – 19.459,00 zł; przyznanych środków przez Samorząd Województwa Podlaskiego na 

wymianę ogrodzenia w Centrum Parkowym w Turośli – 15.000,00 zł; refundacji 

wynagrodzeń i składki ZUS przez Powiatowy Urząd Pracy w Kolnie – 19.400,00 zł; w 

związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej 53.000,00 zł oraz pozostałe zwiększenia 8.851,00 

zł. Zmniejszenie planu dochodów w kwocie 220.166,00 zł dotyczy opłat za dożywianie dzieci 

w stołówkach w Turośli – 100.000,00 zł i Ptakach – 16.000,00 zł, zmiany klasyfikacji 

budżetowej – 53.000,00 zł oraz w związku z niewyegzekwowaniem należności za pobyt 

podopiecznego w Domu Pomocy Społecznej – 51.166,00 zł. Zmniejszenie dochodów 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Turośli w kwocie 51.166,00 zł dotyczą należności od Gminy 

Łomża z tytułu odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej podopiecznego tut. ośrodka 

w okresie od 30.03.2017 roku do 31.10.2018 roku w kwocie 50.165,76 zł. W myśl art. 27 

Kodeksu Cywilnego miejscem zamieszkania osoby ubezwłasnowolnionej całkowicie jest 

miejsce zamieszkania jej opiekuna. Gmina Turośl poniosła w/w wydatki mimo, iż od 

30.03.2017 roku opiekunem prawnym osoby umieszczonej w DPS była mieszkanka Gminy 

Łomża. Gmina Łomża mimo kilkukrotnym upomnieniom nie uregulowała należności. Wobec 

powyższego Gmina Turośl złożyła wniosek do Sądu Rejonowego w Łomży o rozstrzygniecie 

sporu, która gmina jest właściwa do uiszczenia odpłatności. W dniu 29 października 2020 

roku Sąd Rejonowy w Łomży nakazał Gminie Łomża zapłatę w/w kwoty wraz z odsetkami 

na rzecz Gminy Turośl. Po odwołaniu się Gminy Łomża od niniejszego nakazu zapłaty, po 

ponownym rozpatrzeniu Sąd Rejonowy w Łomży wyrokiem z dnia 7 maja 2021 r. oddaliła 

powództwo Gminy Turośl przeciwko Gminie Łomża uzasadniając, iż istotne znaczenie ma 

decyzja o skierowaniu osoby do domu pomocy społecznej. Gmina Turośl, która spowodowała 

umieszczenie osoby w domu pomocy społecznej pozostaje właściwa we wszystkich sprawach 

dotyczących pomocy społecznej dla tej osoby w czasie jej zamieszkiwania w tym domu, w 

tym ponoszenia odpłatności za jej pobyt. Wyrok odpowiada prawu i został wydany po 

wnikliwej ocenie dowodów, w związku z tym Gmina Turośl zrezygnowała z wniesienia 

apelacji. Skarbnik poinformował również, ze zwiększa się planu wydatków o kwotę 

573.672,00 zł i zmniejsza o kwotę 472.461,00. Zwiększenie planu wydatków dotyczy 

środków z Nadleśnictwa Nowogród na remont w miejscowości Cieciory (działka Nr 293) na 

odcinku 0+000 – 0+950 poprzez sfinansowanie zakupu żwiru – 59.815,00 zł realizacji 
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zadania Rozbudowa drogi gminnej Nr 17051B Łacha – Łacha w km 0+000 – 1+855 – 

20.000,00 zł, realizacji zadań oświatowych w związku ze zwiększeniem subwencji 

oświatowej na dofinansowanie wyposażenia w pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji 

podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych  - 129.922,00 zł, zabezpieczenia 

środków na udział własny „Zakup autobusu do przewozu dzieci  do szkół” – 62.000,00 zł, na 

realizację programu przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii – 15.00,00 zł, na koszty 

dowozu na szczepienia i utrzymania stanowiska koordynatora – 15.000,00 zł, na pomoc dla 

cudzoziemców  - 1.200,00 zł, na utylizację wyrobów zwierających azbest – 19.459,00 zł, na 

wymianę ogrodzenia w Centrum Parkowym w Turośli – 40.00,00 zł, na zakup podnośnika do 

ciągnika Przedni TUZ – 19.000,00 zł, na zwiększone koszty utrzymania świetlic (energia 

elektryczna) – 10.000,00 zł, Budowę Świetlicy Wiejskiej w Ptakach z przeznaczeniem na 

potrzeby mieszkańców wsi Ptaki, Samule, Pupki, Charubiny i Dudy Nadrzeczne – 40.000,00 

zł (opracowanie dokumentacji), Budowę Świetlicy Wiejskiej w Kruszy – 22.000,00 zł, 

zmianę klasyfikacji budżetowej – 30.000,00 zł. Pozostałe zwiększenia w kwocie 90.276,00 są 

wynikiem analizy poniesionych wydatków i potrzebą ich zabezpieczenia w celu prawidłowej 

realizacji nałożonych zadań poprzez przeniesienie ich z planu z innej podziałki klasyfikacji 

budżetowej. Zmniejszenie planu wydatków w kwocie 472.461,00 zł wynika głównie z 

planowanych niższych wydatków na obsługę długu  - 60.000,00 zł, rozdysponowania na 

wniosek Wójta rezerwy ogólnej w kwocie 140.000,00 zł, niższych wydatków na dożywianie 

dzieci 116.000,00 zł, zmianą klasyfikacji budżetowej – 30.000,00 zł. Pozostałe zmniejszenie 

w kwocie 126.461,00 zł są wynikiem analizy poniesionych wydatków i potrzebą ich 

zabezpieczenia w celu prawidłowej realizacji nałożonych zadań poprzez przeniesienie ich do 

planu w innej podziałce klasyfikacji budżetowej.      

  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.   

 

Radni nie podjęli już dyskusji w tym temacie, nie wnieśli już żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 12 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- 1 radny był „przeciw”, 

- 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XVII/136/21 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 14. 

Pan Mirosław Potaś – Skarbnik Gminy – poinformował, że zmiana Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Turośl na lata 2021-2027 spowodowana jest potrzebą jej 

dostosowania do planowanych dochodów i wydatków roku bieżącego. Obecnie planowane 

dochody są w kwocie 33.060.471,68 zł, natomiast wydatki w wysokości 36.112.803,68 zł. Na 
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wniosek Wójta Gminy Turośl rozdysponowano rezerwę ogólną w kwocie 140.000,00 zł z 

przeznaczeniem na nowe i zwiększone wydatki majątkowe. W stosunku do poprzedniej 

uchwały nie uległ zmianie deficyt oraz przychody budżetu. Obecnie deficyt budżetu gminy 

wynosi 3.052.332,00 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z wolnych 

środków w wysokości 2.300.000,00 zł oraz z niewykorzystanych środków pieniężnych 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych wynikających ze 

szczególnymi zasadami wykorzystywania budżetu – 752.332,00 zł. W roku 2021 planuje się 

przychody w kwocie 4.352.332,00 zł tj. przychody z niewykorzystanych środków 

pieniężnych wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych (środki 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych) – 752.332,00 zł, przychody z wolnych środków 

– 2.600.000,00 zł, oraz kredytu długoterminowego w wysokości 1.000.000,00 zł. Planowane 

rozchody w wysokości 1.300.000,00 zł stanowią planowaną spłatę kredytu długoterminowego 

1.300.000,00 zł. W ramach projektów realizowanych przy udziale środków unijnych 

zrealizowano zadanie inwestycyjne: Budowa stref rekreacji w Cieloszce i Nowej Rudzie. 

Trwa realizacja zadania pn. Budowa Świetlicy Wiejskiej w Kruszy oraz Budowa planu zabaw 

przy Świetlicy Wiejskiej w Kruszy. W ramach przedsięwzięć realizowane jest zadanie pn. 

„Rozbudowa drogi gminnej Nr 170517B Łacha-Łacha w km 0+000 – 1+855”. Skarbnik 

dodał, że posiadamy także aktualną dokumentację projektową na „Przebudowa Ośrodka 

Sportowo – Rekreacyjnego w Ptakach” i będziemy szukać możliwości pozyskania środków 

na dofinansowanie tego projektu.   

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.   

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XVII/137/21 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 15. 

 

Głos zabrał Pan Karol Pieloszczyk – wicestarosta kolneński. Podziękował za 

zaproszenie na sesję Rady Gminy Turośl. W punktach przedstawił on inwestycje, które 

zostały wykonane w ostatnim czasie przez samorząd powiatu: 

1. Otrzymane zostały środki z rezerwy w ramach Funduszu Dróg Samorządowych na drogę 

w miejscowości Cieloszka w kierunku Nowa Ruda, Wanacja. W najbliższych dniach 

zostanie ogłoszony przetarg. Realizacja zadania będzie w przyszłym roku. 
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2. Zakupiony został sprzęt – koparka VOLVO, która ułatwia prace przy remontach dróg 

(ostatnio testowana między innymi w Ksebkach). 

3. Wykonane zostały pobocza drogi powiatowej z Ptaków w kierunku Wincenty gdzie jest 

bardzo niebezpiecznie. 

4. Trwają prace z  dobudowywaniem do budynku Szpitala Ogólnego w Kolnie izby przyjęć, 

które do końca roku będą wykonane. Będzie między innymi zadaszony podjazd dla 

karetek, SOR.  

5. Złożony został wniosek z programu „Polski Ład” na lądowisko przy Szpitalu Ogólnym w 

Kolnie. Helikopter pozwoli szybko przetransportować pacjentów do specjalistycznych 

szpitali w województwie i nie tylko.  

6. Remontowany będzie oddział wewnętrzny szpitala oraz psychiatryczny, w celu poprawy 

komfortu pobytu w szpitalu.  

7. Złożony został wniosek w ramach programu „Polski Ład” na remont i przebudowę 

przychodni w Kolnie. Samorząd powiatu pomyśli również o rozładowaniu kolejek w 

przychodni, aby chory szybciej mógł otrzymać pomoc.  

8. Złożony został wniosek w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na drogę Łacha 

– Kozioł na odcinek 5 km. 

Wicestarosta zachęcił radnych, sołtysów oraz mieszkańców gminy do korzystania z 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kolnie, gdzie można za pośrednictwem składać 

wnioski np. do PFRON - u na środki medyczne, rehabilitacyjne, ortopedyczne, wózki, 

podjazdy i windy. Wnioski o dofinansowanie mogą składać również studenci na studia i 

dojazd. Wicestarosta zachęcił również, szczególnie Koła Gospodyń Wiejskich  do wzięcia 

udziału w konkursie organizowanym corocznie z dziedziny kultury i sportu. Wszystkie 

informacje dostępne są w starostwie. Wicestarosta poinformował, że jest on do dyspozycji po 

sesji radnym i sołtysom .     

   

Wójt Gminy  - odpowiedział na interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych oraz 

sołtysów: 

- w sprawie wody z wodociągu – problem wody jest znany. Mamy przygotowaną już 

dokumentację i był już składany wniosek na modernizację hydroforni (zamontowanie filtrów)  

do NFOŚiGW na dofinansowanie (50%/50%). Jednak pojawił się program „Polski Ład” w 

którym dofinansowanie ma być 95% i stąd zwłoka w inwestycji.  

- w sprawie utylizacji opon rolniczych – nie ma na dzień dzisiejszy programu 

dofinansowania na utylizację takich opon. Trzeba szukać wyjścia z tego problemu, z którym 

boryka się nie tylko nasza gmina.  

- w sprawie planowanej inwestycji Świetlicy w Ptakach – inwestycja będzie służyć 5 

wioskom nie tylko miejscowości Ptaki. Na chwilę obecną będzie przygotowywana 

dokumentacja i tylko kiedy będziemy mieli środki z zewnątrz będziemy realizować 

inwestycję.  

- w sprawie żwiru na drogi w Ksebkach – żwir jest i nigdzie nie zginął. Wójt poprosił 

Panią Radną aby domówiła się z Panem sołtysem, w które konkretnie miejsca trzeba go 

dowieść.  

- w sprawie niedziałających lamp ulicznych w Samulach – lampy zostaną zgłoszone 

do naprawy. Zbierzemy informacje z całej gminy i wszystkie zostaną naprawione.  
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Ad.16. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował radnym za udział 

w XVII sesji. Poinformował również, że protokół sesji będzie wyłożony do wglądu w pokoju  

Nr 8 Urzędu Gminy do momentu otwarcia następnej sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

Monika Pupek                                        


